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DGF Generalforsamling d. 19. september 2020 
Bestyrelsesmedlemmer: Joakim, Sara, Thomas, Louise, Morten, Verner, Jakob, Cecilie. 

Andre: Inga, Sergei, Martin, Kurt, Susanne, Jesper Allan. 

Online: Charlotte 

Afbud: Tod, Kathrine, Jørgen, Karen 

Velkommen   
 
 

1. Valg af dirigent og 
referent. 

 
Jørgen er dirigent og Freja er referent 
 

2. Bestyrelsens 
beretning for det 
forløbne år. 

 

Besluttede at udsætte årsforsamlingen. 
 
Beretning for det forgangne år (2019): 
 

- 2019 - der steg vores medlemstal fra 600 til 730 
- 2 livsvarige der er overgået til kontingentfri 
- 6 firmamedlemsskaber.  
- Geologisk tidsskrift.  
- Inga Sørensen har lavt en boganmeldese 
- Årsberetning for 2018 er blevet trykt 
- Ole har skrevet en nekrolog om Richard Bromley 
- 7 publikationer det forgangne år 
- DGF Bulletin - gratis at publicere i og gratis at downloade. 

10 faste fagredaktører er med og to overdommere. 3 fra DK 
og 4 fra Grønland.  

- 146 sider i 2019. 
- Impact faktor: Vores mål er at ligge omkring 1 i 5 års 

gennemsnit. Tilfredstillende. Vil gerne komme højere op.  
 
Kig ind i 2020: 

- Måtte aflyse en del arrangementer, så bruger flere penge på 
publikationer. 

- Indført DUI - gør det nemmere at søge i artiklerne 
elektronisk. Plan at gøre det for de forrige år.  

- I dag er der 230 sider publiceret. Kraftig forøgelse. 1 på 
trapperne nu og 5 manuskrifter på vej. Vi modtager gerne 
flere artikler i 2021.  

- Formålsparagraffen: publicere interesseområder i alle 
områder af geologien. Ny forskning fra Dk, Færøerne og 
Grønland. Afviser geologi i andre lande som ikke opfylder 
formålsparagraffen.  

- Økonomi: vi klarer os. Stort overskud fra Nordisk geologisk 
vintermøde. Vi skal have nedbragt formuen pga. Banken. 
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Lotte og Gunder vil forsøge at søge støtte, afhængigt af 
antallet af artikler der kommer. 

- GEUS bulletin - DGF ser dem ikke som en konkurrent, men 
som et supplement. Overlappende interesser, men plads til 
begge tidskrifter. DGF bulletin har eksisteret i 127 år.  

- 2/3 flertal hvis man ønsker at nedlægge bulletinen, men 
ingen har ønsket dette. 

Faglige arranementer: 
4 eksursioner, 1 blev aflyst 

- Inga Midjylland ekskursion.  
- Byvandring i Århus 
- Vestjylland - uskudt. 
- Geologisk Byvandsdring 
- Besøg i Cisternerne 

18 foredrag 
 
Planlagte arrangementer som skulle have været holdt 2020: 

- Ekskursion i Århus, 
- Ekskursion til Sydjylland 
- Tur til lejre - keramik og ler (uge 42) afventer om der 

kommer restriktioner. 
- Stenomedalje  
- Årsmøde - udskydes, da vi ikke kan samles så mange og 

udlandske foredragholdere kan ikke komme.  
 
Snak om at lave webmøber - nyt koncept.  
 
Spørgsmål/kommentarer:  
Det ville være nyttigt at inddrage Gunnar og Lotte i hvordan det 
skal se ud, når de holder op med deres job?  
Svar: Ikke nemt at finde nogen som kan overtage deres post. 
Hverken tidsmæssigt eller motivationsmæssigt. Har vi brug for en 
professionel redaktør? Måske skulle man allerede nu begynde at 
kigge på at søge tilskud/fonde.  

3. Forelæggelse af det 
reviderede 
regnskab for det 
forløbne år til 
godkendelse.  
 
 

 

 
Foreningens kassér: Louise 
 
Regnskab 2019: 
Der har ikke været nogen bemærkninger. 

- Vi har et underskud i år på 24.000 kr. - mindre end 
forventet. Skyldes til dels publikationer, hvor vi får 
regningerne lidt senere.  

- Ret stor egenkapital som skyldes den konferrence vi havde i 
2018 

- Ikke særlig meget gæld.  
- I 2019 har vi lidt lavere kontingent. En del af de medlemmer 

vi har i databasen har ikke betalt i nogle år. Forventer at få 
ryddet op i medlemsdatabasen. 
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- Arrangementer - 125 års jubelæum.  
- 2019: indgået en aftale med bogførings og revisionsfirma. 

Snakket om et behov for at have et firma der kan gøre det 
for os - bliver fremover dyrere for foreningen men til 
gengæld vil det være mere stabilt.  

- Lavet revision på regnskabet i 2018 og bogført.  
- Anni har lavet noget om regnskabet fra starten af 2019 
- Lønninger for studentermedhjælpere.  
- Penge sat af til Stenomedalje. Udenlandsk vinder af 

medaljen næste gang, så dyrere og dyrt arrangement.  
- Penge reserveret til studerende, der ønsker at deltage til 

geologisk nordisk vintermøde.  
 
Spørgsmål/kommentarer:  
hvor meget koster en publikation? 

- 66.000 for 147 sider i 2019. 
- Ca. 500 kr pr. side. 

 
Opfordrer promovering til at der findes økonomiske muligheder til 
studerende til konferencer og til ekskursioner.  
 
Kommentar fra nettet: vi skal se at få brugt nogle penge.  
 
Hvor mange negative renter handler det om? 

- Vi overvejede at skifte bank. Men der er for mange penge, 
så ved danske bank er grænsen 200.000 kr., så vi valgte at 
blive i Arbejdernes Landsbank.  

 
Der står på hjemmesiden at der ligenu ikke udbetales legater? 

- Skal nok formuleres anderledes på hjemmesiden. Og 
promovere fond for Nordisk geologisk vintermøde 

 
Hvis I overvejer at skifte bank, så få en bedre forbindelse.  
 
  

4. Forelæggelse af 
bestyrelsens 
budgetforslag for 
det kommende år. 

Budget for 2020: 
- Kontingenter er sat til 200.000 som sidst. Ligger også lavere 

i 2020. arbejder på at få ryddet op i medlemsdatabasen.  
- Sponsorater til arrangementer. Lovning på at gemme 

pengene til næste års årsmøde.  
- Deltagerbetaling er sat ned.  
- Udgifter til generalforsamling - lidt højt sat, fordi den 

dækker transport.  
- Stenomedalje forventes ikke at kunne blive afholdt i år, men 

medajlen er betalt! Købt og betalt for medaljen med navnet 
på vinderen.  

- 15.000 kr. sat til arrangementer i kbh og århus. 
- Indkøb i forbindelse med arrangementer. 
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- Bestyrelsesmøder: holdt online.  
- Plejer at holde en middag for afgående 

bestyrelsesmedlemmer.  
- Sat beløbet op til publikationer, fordi det er et 

publikationstungt år. Grundet færre arrangementer. 
- Regnskab og revision: tungere post end tidligere år fordi vi 

nu har det her firma, og udskift i bestyrelsen og overlap. 
- Sekretariat: lønnet. Freja her og en i Århus. 

Studentermedhjælp som ikke er ansat endnu. 
- Sekundære poster: givet et sponsorat til konforence her i 

kbh. Giver normalt til studenterforeninger, herunder Steno 
arrangementer 

 
Lægger op til et underskud for 2020.  

 
Spørgsmål/kommentarer: 
Matin: røstet over posten på regnskab og revision. 20% af 
kontingent der går på det.  

- Er blevet sat højt fordi de forventer at de efter noget tid kan 
levere til 18000 pr år uden moms. Overlap i det med, at der 
nok kommer en anden kasser ind på et tidspunkt 

- Ikke holdbart ikke at have en professionel kassér. Med 
stadig surt udgivne penge, for det er mere end det dobbelte 
af, hvad vi har givet tidligere.  

 
Andet:  
Udgiften 2020 dækker over regnskabsrevision, som skulle revidere 
regnskab for 2018 + 2019.  
Gælder altså for 2,5 års revision. 
 
Ender på kost på 25000 med moms. 
 
Joakim: ifb. Vi valgte firmaet. Så var der ikke rigtigt nogen i at have 
os som kunder. Et firma som er specialiseret i foreninger.  
 
Kontinuiteten er meget vigtig, så vi undgår stress over at kassérer 
overlapper! Derfor gik vi over til firma.  
 
Som forening står der også at vi skal have ekstern revisionsfirma, 
som udarbejder regnskabet.  
 
Skal vi overveje, at skære ned på revisionsposten!!  
 
Vi Skal have en bedre præcisering af regnskabs paragraf 11! 

5. Fastsættelse af 
kontingent 
 
 

475 kr for ordinære medlemmer. 
Pbs: 400 kr 
250 kr for studerende 
175 kr for PBS studerende.  
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2500 kr. pr. år for firma.  
Ingen medlemsfordele ved at være firmansmedlem.  
 
 Har valgt i bestyrelsen for 2020 besluttet at gentænke 
firmamedlemsskaber. Hvilke medlemsfordele, som firmaerne 
forventer.  
 
Kommentar: Firmaerne er blevet ringet rundt til. Alle sammen var 
uforstående at de overhovedet var medlemmer. Flere af dem gjorde 
det for at støtte foreningen. Måske vejen frem at droppe 
firmamedlemsskaber og kun køre personligt medlemskab.  
- 
Fastsættelse af kontingent: 
Fortsætter med samme kontingent!  
 

6. Behandling af 
indkomne forslag 

Ingen forslag! 

7. Valg af formand 
 

Nuværende formand Joakim Korshøj ønsker ikke genvalg.  
 
Jakob Walløe - kandidat til at være formand. 
Har været medlem af foreningen i et par år. Har følget udviklingen. 
Geologi er vigtigt, men for andre fylder det stadig ligeså meget, 
men det ved den brede befolkning ikke. Vil gerne stå i spidsen for 
en bedre udvikling. Startede på geologi i 1998. Har geologi i blodet. 
 
Konstateret: Jakob Walløe er valgt som nye formand!  

8. Valg af øvrige 
bestyrelsesmedlem
mer 

 

- Sara: stopper.  
- Jørgen: stopper som Næstformand 
- Marthab: stopper.  
- Karina: stopper.  
- Karen: stopper. 

 
(Asta: indtrådt) 

 
Ledige pladser: 6 
 
Mangler 4 ordinære og 2 suppleanter:  
 

- Morten 
- Jesper 
- Katja - arbejder i GEUS. Glad for dgf. Vil gerne være med 

til at planlægge ekskursioner og foredrag.  
- Lars - har meget engagementet. Vil gerne bidrage til drift af 

hjemmesiden. 
- Karoline - gode ideer til fremtidige arrangementer. Vil gerne 

hjælpe unge med at have mere interesse i DGF 
arrangementer. Vil gerne lave en kobling til industrien.  
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Kanditater, som er til stede til generalforsamlingen: 
Morten: arbejdet på geus siden 2008. uddannet med speciale i 
ammonitter fra nedre trias. Arbejdet med kalk.  
Motivation til at stille op i betyrelsen er at bringe Grønland tættere 
på DGF.  
 
Jesper: PHD studerende på IGN. Fik kandidat i 2018. Kan tilbyde at 
han tidligere har siddet i bestyrelser.  
 
Kurt stiller op også: Editor på Ignos. Har lavet en masse ting. Har 
været Gymnasielærer. Har en bred erfaring. Bidrager med at gøre 
foreningen mere udadvendt. Gøre mere ved kontakterne til 
Gymnasierne. Have med flere geologer fra kommunerne at gøre 
med.  
 
Nogle af kandidaterne som vil foretrække at være suppleanter?  

- Kurt vil gerne være suppleant. 
 
Kandidaten til Danmarks Geologipris - der har suppleanter ikke 
stemmeret.  
 
Spørgsmål: 
Er der nogen studenterrepræsentanter? 

- Ja Cecilie, og hun genvælges.  
 
Konklusion: 
Venter til de konstituerende møde med at vælge suppleant. Men 
alle kandidater vælges.  

9. Valg af reviser og 
revisorsuppleant 

 

Martin Sønderholm genopstiller som reviser.  
 
Joakim opstiller som reviser suppleant.   

10. Eventuelt  Louise:  
Kan vi vedtage at hvis man ikke har betalt kontingent i 2 år, så vil 
man blive administrativt udmeldt? 

- Ja det er vedtaget 
 
Matin: 
Foreslår at man får ryddet op i medlemstal. Så det afspejler de 
indbetalte kontingenter.  

- Kommentar fra Joakim: Måske skal vi fjerne nogle afdøde 
kontingentfrie medlemmer.  

 
Joakim:  
EGF - der kom et problem da de tog udgangspunkt i antal af 
medlemmer en gang, så måske tjekke efter for afdøde.  
 
Louise:  
Hvis man flytter eller noget må man meget gerne melde adresseskift 
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til foreningen.  
 
Inga:  
Måske skal vi sende nogle mails ud, så medlemmer kan svare, om 
de er medlem. 
 
Sara:  
GDPR - vi må ikke bare tilmelde folk til nyhedbrevet. Må ikke bare 
sende mails til medlemmer ude at have specifik tilladelse til det.  
 
Kurt:  
Camilla Snowman - lavet godt materiale til folkeskolen, og hvis 
man retter det til, kan det bruges til gymnasierne.  
 
Jakob:  
Juniorgeologerne skal indgå.  

- Vi har faktisk en åben dialog med dem, om at vi gerne vil 
støtte dem som forening.  

Farvel og tak til afgåede 
medlemmer.  

 
 
 

 


